



INTERNATIONAL COUNCIL FOR CANADIAN STUDIES
CONSEIL INTERNATIONAL D'ÉTUDES CANADIENNES

CALL FOR APPLICATIONS

PRESIDENT, INTERNATIONAL COUNCIL FOR CANADIAN STUDIES (2026–2030)

The International Council for Canadian Studies (ICCS) invites applications for the position of ICCS President. The position of President (elect) will be filled as of 01 July 2026, once an election has been conducted at the Annual General Meeting, to be held on 25 June 2026. The successful candidate will serve a term of office of one year as President-elect, two years as President, and a fourth year as Past-President. As the ICCS' representative, the President presides at all ICCS meetings, the Annual General Meeting and Executive Committee's meetings. The President shall have the general and active management of ICCS' affairs. The President shall see that all orders and resolutions of the Annual General Meeting are carried into effect.

Desired Attributes & Abilities

The ICCS welcomes applications from candidates who have demonstrated the capacity to discharge the responsibilities effectively. These include leadership skills at a senior level, a proven commitment to and involvement in Canadian Studies, and the experience to lead and motivate an international organization with cultural sensitivity. An applicant should provide evidence of managerial ability, especially in the academic domain and have knowledge of both of Canada's official languages. The ideal candidate would also have familiarity with conducting high-level exchanges with government officials and members of the private sector and experience with fundraising. It is desirable, but not required, that the candidate have acted as a Member Association President.

Roles & Responsibilities

After his/her/their election at the ICCS Annual General Meeting, the new President-elect will join the President, Treasurer and the ICCS Assistant to undertake the Executive Committee's work. At the close of the 2026 meeting, the President-elect will assume the duties and responsibilities of ICCS President-elect. Among the President's duties, we would highlight the importance of assuring the continuing development of the Council's strategic planning efforts, serving as an engaged representative of ICCS Member Associations worldwide. The office holder will maintain and enhance strong collaborations with Canadian Studies programs and interested constituencies in Canada and abroad. This will include close coordination with the Robarts Centre for Canadian Studies at York University in Toronto, which hosts the Association.



INTERNATIONAL COUNCIL FOR CANADIAN STUDIES
CONSEIL INTERNATIONAL D'ÉTUDES CANADIENNES

Application

To apply for the position of President, please submit your application via email to iccsiec@yorku.ca no later than **15 March 2026**.

The completed application file should include:

1. A letter stating the reasons why the applicant wishes to serve as President (maximum two pages);
2. Curriculum vitae;
3. Letters of support from two Presidents or representatives of member or associate member associations of the ICCS whose terms of office are current and/or who participated in a recent Annual General Meeting. These letters can also be sent directly to iccsiec@yorku.ca.

Further information

For more information about the International Council for Canadian Studies, interested applicants are encouraged to visit the Council's website at www.iccs-ciec.ca or contact us at iccsiec@yorku.ca.

>>>

APPEL À CANDIDATURES

PRÉSIDENT, CONSEIL INTERNATIONAL DES ÉTUDES CANADIENNES (2026–2030)

Le Conseil international d'études canadiennes (CIEC) sollicite des candidatures pour le poste de président du CIEC. Le poste de président (élu) sera pourvu à partir du 1er juillet 2026, une fois qu'une élection aura été organisée lors de l'assemblée générale annuelle, qui se tiendra le 25 juin 2026. Le candidat retenu occupera un mandat d'un an en tant que président élu, de deux ans en tant que président et une quatrième année en tant que président sortant. En tant que représentant du CIEC, le président préside toutes les réunions du CIEC, l'assemblée générale annuelle et les réunions du comité exécutif. Le président a la gestion générale et active des affaires du CIEC. Le président veille à ce que toutes les ordonnances et résolutions de l'assemblée générale annuelle soient mises en vigueur.

Attributs et capacités souhaités

Le CIEC accueille les candidatures des candidats qui ont démontré la capacité de s'acquitter efficacement de leurs responsabilités. Il s'agit notamment de compétences en



INTERNATIONAL COUNCIL FOR CANADIAN STUDIES
CONSEIL INTERNATIONAL D'ÉTUDES CANADIENNES

leadership à un niveau supérieur, d'un engagement et d'une participation avérés dans le domaine des études canadiennes, ainsi que de l'expérience nécessaire pour diriger et motiver une organisation internationale ayant une sensibilité culturelle. Le candidat doit fournir la preuve de ses capacités en gestion, surtout dans le domaine universitaire, et avoir une connaissance des deux langues officielles du Canada. Le candidat idéal aurait également une connaissance de la conduite d'échanges de haut niveau avec des responsables gouvernementaux et des membres du secteur privé, ainsi qu'une expérience en matière de collecte de fonds. Il est souhaitable, mais non obligatoire, que le candidat ait agi en tant que président de l'association membre.

Rôles et responsabilités

Après son élection à l'assemblée générale annuelle du CIEC, le nouveau président élu se joindra au président, au trésorier et à l'adjoint du CIEC pour entreprendre les travaux du comité exécutif. À la fin de la réunion de 2026, le président élu assumera les fonctions et responsabilités du président élu du CIEC. Parmi les fonctions du président, nous soulignerons l'importance d'assurer le développement continu des efforts de planification stratégique du Conseil, en servant de représentant engagé des associations membres du CIEC dans le monde entier. Le titulaire du poste maintiendra et améliorera de solides collaborations avec les programmes d'études canadiennes et les groupes intéressés au Canada et à l'étranger. Cela comprendra une coordination étroite avec le Centre d'études canadiennes Robarts de l'Université York à Toronto, qui héberge l'Association.

Application

Pour postuler au poste de président, veuillez soumettre votre candidature par courriel à iccsiec@yorku.ca au plus tard le 15 mars 2026.

Le dossier de candidature complété doit comporter :

1. Une lettre indiquant les raisons pour lesquelles le candidat souhaite exercer les fonctions de président (maximum deux pages);
2. Curriculum vitae ;
3. Lettres d'appui de deux présidents ou représentants d'associations membres ou membres associés du CIEC dont le mandat est en cours et/ou qui ont participé à une assemblée générale annuelle récente. Ces lettres peuvent également être envoyées directement à iccsiec@yorku.ca.

Informations complémentaires

Pour de plus amples renseignements sur le Conseil international d'études canadiennes, les candidats intéressés sont encouragés à visiter le site Web du Conseil à [www.iccs-
ciec.ca](http://www.iccs-ciec.ca) ou à communiquer avec nous à iccsiec@yorku.ca.